
 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde den 7. juni 2021 

Tid: kl. 17.00 – 19.50 

Lokale: TEAMS-møde 

Deltagere:  

Formand Kenneth Eeg (Afdeling Lindvigsvej) 

Næstformand Johan Altenburg (Afdeling Fussingsvej) 

Mette Teglhus (Afdeling Lindvigsvej) 

Kenneth Kjer Bergenhagen (Afdeling Kildegade) 

Tino P. Zenner (Elev fra Fussingsvej) 

Cathe A. B. Wulff - suppleant 

Heidi Oksfeldt Bjerrehus (Medarbejder) 

Anette Leonhard (Ledelse) 

Katja Andersen (Ledelse) 

Afbud: 

Kirstine Udengaard (Afdeling Fussingsvej) 

Anne-Mette Lindholm (Special afdeling) 

Kasper Gøeg (Elev fra Lindvigsvej) 

Victoria (Elev fra Kildegade) 

Ida Pinnerup (Medarbejder) 

 

Velkomst og dagsorden kl. 17.00 – 17.05 v/Kenneth Eeg 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen godkender dagsordenen. 

 

Orientering kl. 17.05 – 17.30 v/ledelsen 

a) Møde med kvalitetstilsynet 

Skolen havde d. 8. april møde med Kvalitetstilsynet, hvor skolen fremlagde, 

hvordan man havde grebet processen an ift. bl.a. kommende skoleår. 

Herefter blev indsatsområder og en plan for arbejdet med det faglige niveau 

fremlagt. To vejledere fremlagde også arbejdet omkring analysen og 

kortlægningen af elevfravær for indeværende skoleår. Det arbejde 

fortsætter kommende skole år som et særligt indsatsområde. 



 

  Side 2 

Kvalitetstilsynet var meget tilfredse med skolens arbejde. 

 

b) Sag omkring SFO 

ALE fortalte omkring forløbet omkring den elev, der blev glemt i skolens 

SFO og hvilke procedurer, der er blevet strammet op på fremadrettet. 

 

c) Skoleårets planlægning – herunder klassesammenlægning 

Vi er i gang med de sidste tråde i fagfordelingen, og skemaet er lige på 

trapperne. Det har været en anderledes fagfordelingen ikke mindst grundet 

COVID, men bl.a. har vi med succes afprøvet elektronisk fagfordeling, som 

vi vil fortsætte med. 

Der er sammenlægning på kommende 2. årgang på Fussingsvej samt 

kommende 6. årgang på Kildegade. 

 

d) Besøg af arbejdstilsynet 

På Lindvigsvej har man i SFO’en haft besøg af arbejdstilsynet. Det var et 

positivt møde, og der blev ikke givet nogen anmærkninger. 

 

e) Afdelingslederstilling opslået – ansættelse 

Der er udvalgt 4 kandidater og første samtale er på torsdag. 

Skolebestyrelsesformanden deltager i samtalerne. 

 

f) Diverse 

Opsamling på abonnementet ”Skole og Forældre” (det blev senere besluttet, 

at skolens abonnement ikke fornyes). 

 

Afgangsprøver er i gang, vi afventer de sidste skr. karakterer, men 9U som 

de første har taget hul på de mundtlige prøver med et flot resultat i 

mundtlig dansk. 

 

Produktionskøkkenet på Lindvigsvej er udsat grundet økonomi. Det bliver 

politisk behandlet den 19. august. 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 



 

  Side 3 

Nyt fra elevrådet kl. 17.30 – 17.45 v/ elevrådsrepræsentanter 

a) Elevrådets arbejde og fokuspunkter 

Elevrådsrepræsentanterne orienterer: 

 

Elevrådet har drøftet skolens grundlag sammen med Ditte-Marie. 

Eleverne nævner bl.a. god arbejdsro i klassen, en god kommunikation 

mellem lærer og elever og materialer som vigtige elementer ift. læring. 

For at kan være en del af fællesskabet, er det vigtigt, at man respekterer 

alle og dem de er. Ift. trivsel byder elevrådet ind med, at det er rigtig 

vigtigt, at lærerne er opmærksomme på deres trivsel. 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Opsamling på ” Oplæg om skolebestyrelsens rolle og 

rammerne for arbejdet” fra sidste møde kl. 17.45 – 18.30 

Med udgangspunkt i jurist Gitte Munks rammesætning og skolechef Henrik 

Kallestrups oplæg samt Skole og Samfunds bud på ”Opskriften på et godt 

samarbejde” (medsendt som bilag) drøftes nedenstående punkter: (Punkt 

a) og b) drøftes gruppevis. Fælles opsamling. 

a) Hvad er vi fælles om som Horsens Byskole på trods af vores særlige 

konstruktion med 3 matrikler? 

 At skabe en god skole for eleverne, hvor eleverne lærer og trives. 

 Det store engagement blandt forældrene. 

 At vi har fokus på den gode historie og skubber på, at vi får fortalt 

om alt det, vi kan. 

 At vi er en mangfoldig skole. 

 At det skal være en god arbejdsplads for alle medarbejdere at være 

på. 

 

b) Hvad er vi fælles om som Skolebestyrelse på Horsens Byskole? 

 Skabe den bedst mulige skole for alle. 

 Spille hinanden gode. 

 Spille forvaltningen og Byrådet gode med HBS øjne f.eks. 

Høringssvar. 

 



 

  Side 4 

c) Hvilke elementer skal være tilstede for et godt samarbejde? 

Den enkelte byder ind 

 Ordens- og værdi regelsættet rammesætter samarbejdet rigtig godt. 

 Vi arbejder for samme mål (En god skole for alle…). 

 

d) Opsamling og de næste trin 

 Alle i bestyrelsen er enige om at vi arbejder for samme sag – vi vil 

alle det samme ”at skabe den bedste skole”, og det gør vi bedst ved 

at spille hinanden gode. 

 Der skal være plads til forskellighed og forskellige holdninger til de 

ting, der drøftes. 

 Der opfordres til at punktet genoptages i efteråret, når Bestyrelsen 

igen er fuldtallig. 

 Der er et ønske om, at Forretningsordningen gennemgås ved næste 

møde. 

 

Indstilling: Det indstilles, at bestyrelsen bidrager med forslag/input til formanden 

og skoleledelsen. 

 

PAUSE kl. 18.30 – 18.50 

 

Henvendelse fra klasse omkring muligt forældrearrangement 

Kl. 18.50 – 19.00 

 

a) Principiel drøftelse af forældrearrangement og forældrebetaling 

Der er en klasse på Kildegade, der ønsker at afholde et arrangement, så de 

kan indkøbe en portal til deres klasse. 

Hvis portalen skal indgå i skoledagen, så bør der ikke være tale om 

forældrebetaling, da der ikke bør være forskel på hvilke materialer, der 

bliver stillet til rådighed. Omvendt vil vi gerne støtte mangfoldigheden, og at 

det er et godt initiativ, og det bør vi belønne ved at sige ja til, at de må 

indsamle penge. 

På Horsens Byskole vil vi gerne arbejde på tværs af matriklerne, og det at 

en klasse har en portal, mens de andre har en anden, det kan være 

problematisk. 

Det er ok, at der holdes et arrangement, hvor der samles penge ind via 

forældrebetaling. 



 

  Side 5 

Drøftelsen er af principiel karakter ift. forældrebetaling. 

Forslaget blev vedtaget ved flertalsbeslutning. 

Skolen giver klassen besked om skolebestyrelsens beslutning. 

 

Indstilling: Det indstilles, at skolebestyrelsen drøfter det principielt og træffer en 

beslutning. 

 

Principper gennemgås løbende kl. 19.00 – 19.20 v/ Kenneth 

Eeg 

 

a) Gennemgang af principper 

 Ordensregler og værdiregelsæt (medsendt) 

Princippet blev vedtaget. 

 

 Principper for alkohol på Horsens Byskole (medsendt) 

Princippet blev vedtaget. 

 

 Svømning (medsendt) 

Principperne for svømning blev drøftet ift. passus omkring 

menstruation og hvordan denne skulle forstås. SB drøftede om denne 

passus skulle laves om. 

Princippet blev vedtaget. 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen kommer med eventuelle ændringsforslag og træffer en 

beslutning. 

 

Se video fra årsberetning 19.20 – 19.30 

 

Evt. kl. 19.30 – 19.40 

Der skal afholdes suppleringsvalg i august, da Kirstine Udengaard udtræder af 

bestyrelsen. 

 

Henvendelser kl. 19.40 – 19.50 


